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Spørgsmål nr. 6 fra Folketingets Retsudvalg vedrørende forslag til lov 

om ændring af færdselsloven (Frakendelse af retten til at udøve virk-

somhed som kørelærer m.v.) (L 179):

”Vil ministeren oplyse, hvilken dialog der har været mellem 
Justitsministeriet og Undervisningsministeriet med det formål 
at forbedre kørelæreruddannelsen, herunder, hvor denne sag 
står nu og hvem der har initiativpligten til næste skridt i sa-
gen?”

Svar:

Efter nærmere drøftelser mellem Justitsministeriet og Undervisningsmini-

steriet blev der i januar 2007 etableret et samarbejde mellem Danmarks 

Erhvervspædagogiske Læreruddannelse (DEL) og Rigspolitiet om at ud-

vikle en ny kørelæreruddannelse og efteruddannelse i overensstemmelse 

med de anbefalinger, som det såkaldte ”Kørelærerudvalg” afgav i en rap-

port fra 2002.

I november 2007 afgav Rigspolitiet og DEL et forslag hertil.

Undervisningsministeriet og Justitsministeriet har efterfølgende drøftet 

forslaget, herunder navnlig spørgsmålet om valg af uddannelsestype. Un-

dervisningsministeriet udarbejdede i efteråret 2008 en redegørelse til Ju-

stitsministeriet om forskellige mulige løsningsmodeller for etablering af en 

kørelæreruddannelse i det offentlige uddannelsessystem. 

I foråret 2009 rettede Undervisningsministeriet henvendelse til Justitsmini-

steriet med en række nye spørgsmål, der var opstået vedrørende finansie-

ring, kvalitetssikring og udbud af en ny kørelæreruddannelse. Der blev i 

den forbindelse også rejst spørgsmål om, hvorvidt et kvalitetsløft af køre-

læreruddannelsen i stedet mest hensigtsmæssigt kan gennemføres ved at 

bibeholde kørelæreruddannelsen i privat regi og skærpe kravene til uddan-

nelsens indhold.

Disse spørgsmål er endnu ikke endeligt afklaret. Når Danmarks EU-

formandskab er afsluttet, vil Justitsministeriet genoptage overvejelserne 

om den fremtidige kørelæreruddannelse. 


